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Abstract  

Writing about the Kurdish history and the Kurdish personalities that 

have a large share in the history of modern and contemporary Iraq still 

requires a lot of research, analysis and departure from the usual in historical 

writing, especially Iraqi historians who may have books about the Kurdish 

movement in the absence of an independent Iraqi school. Some aspects of 

history that may not agree with the ruling institutions, especially since the 
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establishment of the Iraqi state on August 23, 1921, and I am afraid to write 

about the true aspects of the Kurds' era in history, which gives the reader a 

true picture, apart from the exclusion and marginalization policy that has 

been applied to the Kurds for many years. 

The importance of studying the struggle of Sheikh Mahmoud al-Hafid al-

Thawri represents a central issue that seeks to understand the contributions of 

this prominent figure in the struggle against the British occupation, and 

through the analysis of the struggle, he raises the essential question: What are 

the achievements of Sheikh Mahmoud al-Hafid al-Thawri in the revolutionary 

struggle against the British occupation? 

The conclusion of this study is that Britain found in al-Hafid the power 

that threatens the existence of forces and entities after the completion of the 

stages of the occupation of Iraq (1918-1914) and found the right opportunity 

to eliminate him after finding in him the personality that affects independence 

from cooperation with the British and Britain's attempt to exploit the wealth 

of the Kurdish regions, including oil. which will play a big role in the later 

historical era. 

Key Words : Britain, World war, Kurdistan ,aleuthmaniiyn 

 الملخص 

والشخصيات الكردية التي لها نصيب كبير في تاريخ العراق الحديث والمعاصر   ان الكتابة عن تاريخ الكرد

البحث    ،لا الكثير من  التاريخية وخاصة المؤرخين   والتقصيتزال تتطلب  الكتابة  المألوف في  والخروج عن 

العراقيين الذين قد يكون لديهم كتب عن الحركة الكردية في ضل غياب مدرسة عراقية مستقلة تهتم بالكتابة  

 23عن بعض جوانب التاريخ التي قد لا تتوافق مع المؤسسات الحاكمة ،خاصة منذ تشكيل الدولة العراقية في  
صورة حقيقية    ييعط  والخوف من الكتابة عن الجوانب الحقيقة عن دور الكورد في التاريخ والذي  1921آب  

 . للقارئ بعيداً عن سياسة الاقصاء والتهميش التي مورست بحق الكورد لسنوات عديدة

تبرز اهمية دراسة نضال  الشيخ محمود الحفيد الثوري كونه يمثل قضية مركزية تسعى لفهم مساهمات هذه 

الشخصية البارزة في النضال ضد الاحتلال البريطاني ،وعبر تحليل نضاله نطرح السؤال الجوهري : ماهي  

 الانجازات التي حققها في الكفاح الثوري للشيخ محمود الحفيد في مواجهة الاحتلال البريطاني ؟ 

وجود   تهدد  التي  القوة  الحفيد  في  وجدت  بريطانيا  ان  الى  الدراسة  هذه  اتمام  خلصت  بعد  ووجودها  قواتها 

( فوجدت الفرصة مناسبة للتخلص منه بعد ان وجدت فيه الشخصية التي 1918-1914مراحل احتلال العراق )

تؤثر الاستقلال عن التعاون مع البريطانيين ومحاولة بريطانيا لاستغلال ثروات المناطق الكردية ومنها النفط  

  الذي سيؤدي دورا كبيرا في الحقبة التاريخية اللاحقة. 

 بريطانيا ، الحرب العالمية ، كردستان ، العثمانيين :  الكلمات المفتاحية
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